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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen   
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 31 maj 2021  
   

Tid och plats Klockan 13:00 – 16:10, A-salen/Distans  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Daniel Dronjak (M), 
Ordförande 

  

 Nicholas Nikander (L)   
 Christian Ottosson (C) Samtliga Henrik Juhlin (C) 
 Christina Eklund (M)   
 Jelena Drenjanin (M) §9-27, 29 (går 

15:00) 
Eva Carlsson-Paulsén (M) 

 Karl Henriksson (KD)   
 Ingalill Söderberg (DP)   
 Lars Björkman (HP)   
 Sara Heelge Vikmång (S)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Ann-Marie Högberg (S) Samtliga  Kamile Ünver (S) 
 Rikard Lingström (S) §1-3, 28 (kom 

14:10) 
Yossi Sigal (S) 

 Nujin Alacabek (V)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Mats Arkhem (SD) §1-25, 27 (kom 

15:50) 
Martin Nigals (SD) 

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eva Carlsson-Paulsén (M) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan, jäv 
§5) 

 Love Bergström (M) 
 Gunilla Helmerson (M) 
 Bo Källström (L) 
 Rolf Johansson (KD) (går 15:50) 
 Leif Dyrvall (DP) (kom 13:40) 
 Yossi Sigal (S) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 
 Anneli Sjöberg (S) (jäv §6) 
 Britt Björneke (V) (går 15:55) 
 Anders Abel (MP) 
 Martin Nigals (SD) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 
  

Samtliga ledamöter och ersättare deltar i sammanträdet på distans förutom 
ordförande.  

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Sara Heelge Vikmång (S) 

   
Justeringens tid Torsdag 3 juni 2021 Paragrafer 1-29 
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Underskrifter   
 Ester Andréasson  
 Sekreterare 

 

 

 Daniel Dronjak  
 Ordförande 

 

 

 Sara Heelge Vikmång  
 Justerande 

 

 

 Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 31 maj 2021 

Övriga närvarande 

Camilla Broo, kommundirektör* 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
 
Ralph Strandqvist, budget- och kvalitetschef  
Robert Johansson, administrativ chef* 
Niklas Lord, trafik- och landskapschef 
Charlotta Thuresson Giberg, mark- och exploateringschef  
Angelica Bergholtz, kommunjurist 
Andi Kravljaca, framtidsstrateg  
 
Hampus Holmgren (M), politisk sekreterare* 
Peter Johansson (MP), politisk sekreterare 
Lisbeth Krogh (HP), politisk sekreterare 
Jonas Lundgren (V), politisk sekreterare 
Tove Lönstad (S), politisk sekreterare 
Pelda Qaso (S), politisk sekreterare 
Sofie Strömvall (KD), politisk sekreterare 
Simon Solberg (SD), politisk sekreterare  
 
Ester Andréasson, kommunsekreterare* 
Axel Wettergren, IT-drifttekniker* 
 
*: deltar fysiskt på sammanträdet 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 31 maj 2021 

Protokollet har justerats den  3 juni 2021 

Anslaget sattes upp den 4 juni 2021 

Anslaget tas ner den 26 juni 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  25 juni 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, Kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 
Huddinge  

Protokollet f inns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrif t 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Föredragningslistan godkänns med följande tillägg: 

• Två nya ärenden har lagts till efter det att kallelsen till sammanträdet först 
sändes ut, det gäller följande två: 

o 28 Information: ”Det nya normala”- vad innebär det och vilka 
konsekvenser ser vi? 

o 29 Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för 
preventionsarbete, fastställande av reglemente (HKF9300) och 
upphävande av instruktioner för referensgrupp 

• Under ärende 27 Övriga frågor kommer information med följande rubrik att 
ges: ”Information: Parkeringsavgiftsförsöket, paus och återuppstart” 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Sammanfattning 
Eva Carlsson Paulsén (M) anmäler jäv för ärende 5 Fråga om ansvarsfrihet för 
styrelsen och de enskilda ledamöterna i styrelsen för Samordningsförbundet 
Huddinge Botkyrka Salem för år 2020. 
  
Anneli Sjöberg (S) anmäler jäv för ärende 6 Revisionsberättelse för Södertörns 
brandförsvarsförbund avseende verksamhetsåret 2020 - prövning av ansvarsfrihet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 

 
 

Delårsrapport per den 31 mars 2021 för Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2021 enligt kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2021, godkänns. 

2. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 7 218 tkr och gymnasienämndens 
driftbudget utökas med 5 767 tkr för att erbjuda elever den utbildning de inte har 
kunnat tillgodogöra sig under pandemin. Tillskottet finansieras med utökat 
statsbidrag till Huddinge kommun. 

3. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 1 805 tkr och gymnasienämndens 
driftbudget utökas med 1 442 tkr för att erbjuda elever den utbildning de inte har 
kunnat tillgodogöra sig under pandemin. Tillskottet finansieras med utökat 
statsbidrag till Huddinge kommun. Beslutet gäller under förutsättning att riksdagen 
fattar beslut enligt förslag i vårändringsbudgeten. 

4. Förskolenämndens driftbudget utökas med 2,6 mnkr för tillkommande 
lokalkostnader. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel. 

5. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 6 mnkr för tillkommande 
lokalkostnader. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel. 

6. Socialnämndens begäran om utökad driftbudget avseende extraordinära kostnader 
för flyktingmottagande avslås. 

7. Klimat- och stadsmiljönämnden får i uppdrag att genomföra trygghetsskapande 
och förebyggande underhållsåtgärder om maximalt 20 mnkr. Finansiering sker med 
reserverade medel. Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i delårsrapport 
per augusti 2021 och i verksamhetsberättelse 2021. 

8. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att genomföra aktiviteter i syfte att mildra 
effekter av pandemin om maximalt 2 mnkr. Finansiering sker med reserverade medel. 
Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i delårsrapport per augusti 2021 
och i verksamhetsberättelse 2021. 

9. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling. Finansiering av omställningskostnader om maximalt 11 mnkr 
sker med reserverade medel. Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i 
delårsrapport per augusti 2021 och i verksamhetsberättelse 2021. 

10. Grundskolenämndens investeringsbudget utökas med 22 mnkr för investeringar i 
samband med renovering av Tomtbergaskolan. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 

 

11. Kommunstyrelsens investeringsbudget utökas med 15 mnkr för utredningar inom 
lokalförsörjningsprocessen. Prioriterade utredningar ska redovisas i delårsrapport per 
augusti 2021. 

12. Fastställer omfördelning av driftbudget mellan nämnder till följd av 
omorganisation inom HR-processen och inom lokalförsörjningsprocessen enligt 
bilaga 2. 

13. Fastställer omfördelning av 57 556 tkr i kapitaltjänstkostnader till 
kommunstyrelsen från finansförvaltningen till följd av investeringar i 
samhällsbyggnadsprojekt. 

 
Sammanfattning 
Kommunkoncernen uppvisar ett positivt resultat på 205 mnkr per mars och 
prognosen för helåret uppgår till 482 mnkr. Det positiva resultatet för året hänförs 
främst till kommunen, Huge Bostäder AB och Södertörns Energi AB. 
  
Helårsprognosen för kommunen uppgår till 240 mnkr och är 111 mnkr bättre än 
budget. Det utgör 3,6 procent av skatt, generella statsbidrag och 
kommunalekonomisk utjämning. 
  
Med ett stort prognostiserat överskott för året finns utrymme för att genomföra 
engångsinsatser under året. Insatser ska bidra till att mildra effekter av pandemin 
och/eller möjliggöra lägre kostnader kommande år. Sammantaget har ett utrymme om 
33 mnkr för åtgärder räknats in i helårsprognosen. Det avser trygghetsskapande 
åtgärder, förebyggande underhållsåtgärder, omställningskostnader för 
kommungemensam verksamhetsutveckling och aktiviteter inom kultur och fritid. 
  
Nämndernas sammantagna helårsprognos är ett underskott. Nämnder med 
prognostiserade underskott ska i sin rapportering tydligare beskriva vilka åtgärder 
som planeras att vidtas och effekter av dessa. När nämnden eventuellt bedömer att 
åtgärder för att fullt ut nå en budget i balans inte kan genomföras ska det tydligt 
beskrivas i analyser. 
 
Överläggning 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör, och Ralph Strandqvist, budget- och 
kvalitetschef, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Anders 
Lönroth (MP), Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD) och Henrik Juhlin (C). 
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Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 

  
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
Socialdemokraternas förslag till beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
Vänsterpartiets förslag till beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Propositioner ställs i tre steg. 
  
Först frågar ordförande om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag vad avser punkt 1-5 samt 7-13, och finner härvid att så är 
fallet. 
  
Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag punkt 6 mot bifall till Socialdemokraternas förslag punkt G mot bifall till 
Vänsterpartiets förslag punkt 2. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Slutligen ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till 
Socialdemokraternas förslag punkt A-F samt punkt H mot avslag till desamma. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att avslå Socialdemokraternas 
förslag. 
  
Sammanfattningsvis beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag 
i dess helhet. 
 
Reservationer 
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp, och Nujin 
Alacabek (V) reserverar sig båda mot beslutet till förmån för respektive eget förslag. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/566.184    
 

 
 

Ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, införande av 
övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring av taxa 
gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige fastställer det av Södertörns brandförsvarsförbund yrkade 
förslaget gällande frister för rengöring (sotning) med ikraftträdande 2021-07-01. 

2. Kommunfullmäktige fastställer det av Södertörns brandförsvarsförbund yrkade 
förslaget avseende ny taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att 
gälla från 2021-07-01. 

 
Sammanfattning 
Södertörns brandförsvarsförbunds direktion har hemställt om att kommunfullmäktige 
i medlemskommunerna beslutar om ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, 
införande av övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring av taxa gällande 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll. Förändringen föreslås gälla från och 
med 1 juli 2021. Med föreslagen förändring kan samordningseffekter åstadkommas 
som förväntas leda till förbättringar för den enskilde då rengöring och 
brandskyddskontroll kan ske vid samma besök samt att nya arbetsmetoder kan 
användas och större fokus på utförarnas arbetsmiljö införas. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslår att ändringar fastställs enligt bilagor 3 och 5 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 april 2021. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2021/761.912    
 

 
 

Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen och de enskilda 
ledamöterna i styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge 
Botkyrka Salem för år 2020  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem samt de 
enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2020. 

Eva Carlsson Paulsén (M) anmäler jäv, och deltar inte i handläggning eller beslut 
rörande ärendet.  

 
Sammanfattning 
Styrelsen för Samordningsförbundet har den 26 mars 2021, § 5, beslutat godkänna 
årsredovisningen för Samordningsförbundet och att överlämna denna till sina 
medlemmar. I överlämnandet efterfrågar Samordningsförbundet att medlemmarna, 
var för sig, prövar om styrelsen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 
  
Förbundet hade vid utgången av år 2020 ett samlat överskott om 8,9 mnkr (5,6 mnkr 
för år 2019). Det ekonomiska resultatet år 2020 blev +3,3 mnkr (+0,5 mkr för år 
2019). Målet för förbundet är att det egna kapitalet inte ska överstiga 2,5 mnkr, 
baserat på Nationella Rådets riktlinjer om eget kapital. Stora delar av det egna 
kapitalet finns intecknat i verksamhetsplanen för 2021 och prognosen är att förbundet 
ska nå fastställd nivå för eget kapital vid 2023 års utgång. 
  
I revisionsberättelse daterad den 29 mars 2021 tillstyrker revisorerna att styrelsens 
ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. Samordningsförbundet bedöms 
ha bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen varit tillräcklig. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem samt de enskilda förtroendevalda i 
detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. Som motivering för 
beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2021/814.912    
 

 
 

Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2020 – prövning av ansvarsfrihet  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 

Anneli Sjöberg (S) anmäler jäv, och deltar inte i handläggning eller beslut rörande 
ärendet.  

 
Sammanfattning 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund beslöt den 26 mars 2021 
att godkänna årsredovisningen med förvaltningsberättelse för år 2020. 
  
Södertörns brandförsvarsförbund redovisar ett resultat på +6,9 mnkr. Efter att hänsyn 
tagits till realisationsvinster (0,1 mnkr) blir det justerade resultatet vid avstämning 
mot balanskravet +6,7 mnkr (+3 mnkr år 2019) och därmed är balanskravet uppfyllt 
för 2020. Efter reservering uppgår förbundets resultatutjämningsreserv (RUR) till 9,5 
mnkr. 
  
I revisionsberättelse daterad den 29 mars 2021 tillstyrker revisorerna att 
förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i Södertörns 
brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. Årsredovisningen bedöms vara upprättad 
i enlighet med lag om kommunal bokföring och redovisning och god 
redovisningssed. Enligt revisorerna visar granskningen vidare att resultatet uppfyller 
balanskravet samt är förenligt med det fastställda målet för god ekonomisk 
hushållning. Revisorerna bedömer att direktionens interna kontroll, inte i alla delar, 
har varit tillräcklig. I uppföljning av tidigare genomförd granskning av intern kontroll 
har rekommendationer lämnats till förbundsdirektionen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsdirektionen för Södertörns 
brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. Som motivering för beslutet åberopas 
innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2020/2711.181    
 

 
 

Delårsrapport per mars 2021 för kommunstyrelsen  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Delårsrapport för kommunstyrelsen per den 31 mars 2021, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2021, godkänns. 

2. Kommunstyrelsen begär om att få i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling med omställningskostnader om maximalt 11 mnkr. 

3. Kommunstyrelsen godkänner att 6,3 mnkr omprioriteras från investeringsramen för 
samhällsbyggnadsprojekt för att genomföra fiberutbyggnad i Skogås/Trångsund. 

4. Kommunstyrelsen godkänner att 0,5 mnkr omprioriterats inom investeringsramen 
för samhällsbyggnadsprojekt för att genomföra utredning om förutsättningar för 
elljusspår längs Drevviken. 

 
Sammanfattning 
Prognosen för 2021 är ett resultat i nivå med budget. 
  
I prognosen har förvaltningen hanterat en rad kostnader inom budget, men på några 
områden är bedömningen för helåret osäker. Det gäller framför allt 
omställningskostnader för kommunstyrelseförvaltningens centrala 
verksamhetsutvecklingsinsatser med effekt på kommunens alla verksamheter, bland 
annat utveckling av ny digitaliseringsstruktur, ny ekonomimodell, ny 
lokalförsörjningsstruktur, kommunhus, samt politiskt beslutade anpassningsåtgärder. 
Dessutom gäller det covid-19-relaterade kostnader för kommunen som helhet 
(kommunfullmäktige, krisledning, vaccinsamordning etcetera). Förvaltningen föreslår 
att kostnader inom dessa häraden finansieras av utrymme i medelsreserven om 11 
mnkr. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Inriktningsbeslut för upprustning av Fullerstaparken  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att planera inför ett genomförande av 
upprustning av Fullerstaparken. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunstyrelsens förvaltning att meddela Röda 
Korset att de behöver flytta och tillse att Röda Korsets byggnader tas bort från 
Fullerstaparken. 

3. Kommunstyrelsens förvaltning ges i uppdrag att ta förnyad kontakt med Röda 
korset i syfte att presentera lämpliga alternativa lokaler som föreningen skulle kunna 
hyra av kommunen, samt att redogöra för vilka övriga möjligheter till stöd som 
kommunen erbjuder Huddinges föreningsliv. Återrapportering av uppdraget ska ske i 
samband med kommunstyrelsens delårsuppföljning (T2). 

 
Sammanfattning 
Fullerstaparken behöver rustas upp och målet är att den ska bli en vacker, välbesökt 
och trygg plats. Karaktären av engelsk park ska utvecklas och anlagda delar ska 
begränsas ytmässigt så att den största delen av parken fortsätter vara en grön lummig 
miljö. Inriktningsbeslutet omfattar att ge klartecken till att starta planeringen av 
parken och ta fram ett beslutsunderlag med förslag till utformning och innehåll samt 
att ta fram en genomförandebudget för att rusta upp parken. 
  
Detaljprojektering av parken planeras genomföras under 2021-2022. Byggnation 
bedöms påbörjas andra halvåret 2022 och avgörs i genomförandebeslut. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth 
(L), Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör, Britt Björneke (V), Nujin Alacabek (V), 
Nicholas Nikander (L), Anders Abel (MP) och Nicklas Lord, trafik- och 
landskapschef. 
  
Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Nicholas 
Nikander (L) yrkar samtliga att kommunstyrelsen ska bifalla det ordförandeförslag 
som läggs fram, se bilaga till detta protokoll. 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Miljöpartiets förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
  
Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till 
ordförandeförslaget mot avslag till detsamma. Härvid finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla ordförandeförslaget. 
  
Slutligen ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Miljöpartiets 
förslag mot avslag till detsamma. Härvid finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutar att avslå Miljöpartiets förslag. 
 
Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, se skriftlig reservation som bilaga 
till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Begäran om planbesked för fastighet Drakskeppet 1 och del 
av Haga 1:108  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 
fastigheterna Drakskeppet 1 och del av Haga 1:108. 

 
Sammanfattning 
Fastighetsägaren till Drakskeppet 1, Huge Bostäder AB, har tillsammans med en 
exploatör, Titania projektutveckling AB, inkommit med ansökan om planbesked för 
den egna fastigheten samt del av kommunens fastighet Haga 1:108. 
  
Ansökan avser framtagande av en ny detaljplan som möjliggör uppförande av cirka 
500 nya bostäder inom Spårväg syds influensområde. Bostadsbebyggelsen som 
föreslås är flerfamiljshus av blandad upplåtelseform. Exploatören avser även att 
upplåta bottenvåningar till lokaler för verksamheter för att möjliggöra för 
Solhagavägen att omvandlas till en stadsgata. 
  
Förvaltningen ser positivt på förslaget som går i linje med kommunens översiktsplan 
och tillhörande strukturplan för berört område. Översiktsplanen uttrycker vikten av 
tillkommande underlag för service i området och att Solhagavägen blir en stadsgata 
som kopplar ihop Vårby Haga med Vårby Udde. 
  
Förvaltningen understryker att intrång i Gömmarens naturreservat inte får ske och att 
detaljplanearbetet behöver innehålla en bedömning av projektförslagets eventuella 
inverkan på kulturmiljön. 
  
Förvaltningen föreslår ett positivt planbesked för fastigheten Drakskeppet 1 och den 
del av fastigheten Haga 1:108 som innefattar torget vid Masmo tunnelbanestation. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Titania Projektutveckling AB 
Huge Bostäder AB 
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Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 (T22) – 
svar på remiss  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 
inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande 
daterat den 22 april 2021, med följande ändringar i yttrandet: 

Yttrandet ändras s. 3, stycke 4  

Gällande förslag på enskilda linjer som handlar om indragning av kortturer och 
förstärkningsturer, har Huddinge kommun förståelse för att turtätheten behöver 
anpassas i förhållande till antalet resenärer. Kommunen förutsätter kommunen dock 
att utbudet justeras upp vid behov. 

(…) 

De förstärkningsturer som föreslås dras in för linje 742 används idag i hög 
utsträckning av gymnasieelever och är därmed extra viktiga. och kommunen anser 
att de inte bör dras in. 

2. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma yttrande 
gällande Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 enligt bilaga 2 till 
tjänsteutlåtande daterat den 22 april 2021.  

 
Sammanfattning 
Trafikförvaltningen, Region Stockholm har sänt över den årliga remissen med förslag 
på trafikförändringar i SL-trafiken inför tidtabellsskiftet 2021/2022. Förslagen 
innefattar både utökningar och eventuella reduceringar i trafiken samt 
omfördelningar. Trafikförvaltningen efterfrågar nu synpunkter på och prioriteringar 
av förslagen utifrån den kunskap, erfarenhet och lokalkännedom som finns i bland 
annat kommunerna. 
  
Förvaltningens förslag till svar består av ett Södertörnsgemensamt yttrande, samt ett 
kommunspecifikt yttrande. 
  
I remissen presenterar trafikförvaltningen förslag på trafikförändringar för 
tunnelbana, pendeltåg och busstrafiken. Remissen beskriver möjliga 
trafikförändringar. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig generellt positiv till de ändringar i trafiken 
som föreslås vad gäller tunnelbana och pendeltåg. 
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För busstrafiken föreslås förändringar form av tre olika paketlösningar samt 
förändringar på enskilda linjer. Kommunstyrelsens förvaltning är övervägande positiv 
till paketlösningarna, där paketlösningen för Gladö kvarn samt paketlösningen 
Fruängen – Björnkulla/Visättra är mest prioriterade då de har störst effekt på 
kollektivtrafiken i kommunen.  
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nicholas Nikander (L), Anders Lönroth 
(MP) och Nujin Alacabek (V). 
  
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Socialdemokraternas 
förslag till beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nicholas Nikander (L) yrkar dels att kommunstyrelsen ska bifalla 
Socialdemokraternas förslag till beslut i ärendet, dels att kommunstyrelsen i övrigt 
ska bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar dels att kommunstyrelsen ska bifalla 
Socialdemokraternas förslag till beslut i ärendet, dels att kommunstyrelsen ska bifalla 
Miljöpartiets förslag till beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar dels att kommunstyrelsen ska bifalla Socialdemokraternas 
förslag till beslut i ärendet, dels att kommunstyrelsen ska bifalla Vänsterpartiets 
förslag till beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i sex steg. 
  
Först behandlas Socialdemokraternas förslag till beslut. Ordförande ställer härvid 
propositioner mot varandra, om bifall till förslaget mot avslag till detsamma. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
Socialdemokraternas förslag.   
  
Härefter behandlas punkt 1A i Vänsterpartiets förslag till beslut. Ordförande ställer 
härvid propositioner mot varandra, om bifall till Vänsterpartiets förslag 1A mot 
avslag, och finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget. 
  
Härefter behandlas punkt 1B i Vänsterpartiets förslag till beslut. Ordförande ställer 
härvid propositioner mot varandra, om bifall till Vänsterpartiets förslag 1B mot 
avslag, och finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget. 
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Härefter behandlas punkt 1C i Vänsterpartiets förslag till beslut tillsammans med 
punkt 1 i Miljöpartiets förslag till beslut, då dessa har samma innebörd. Ordförande 
ställer härvid propositioner mot varandra, om bifall till Vänsterpartiets förslag 1C och 
Miljöpartiets förslag 1 mot avslag. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen 
beslutar att avslå förslagen. 
 
Härefter behandlas punkt 2 i förvaltningens förslag. Ordförande ställer härvid 
propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens punkt 2 mot bifall till 
Vänsterpartiets punkt 2 mot bifall till Miljöpartiets punkt 2. Ordförande finner härvid 
att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag avseende punkt 2. 
  
Avslutningsvis frågar ordförande om kommunstyrelsen i övrigt kan besluta i enlighet 
med förvaltningens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) reserverar sig båda mot beslutet till 
förmån för respektive eget förslag. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
Samordnare Södertörn  
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Genomförandebeslut för nybyggnation av lekplats i Glömsta  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra lekplats Glömsta i 
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 april 
2021. 

2. För byggnation av lekplats Glömsta i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 12 april 2021 godkänns en nettoinvesteringsbudget om 
8,7 miljoner kronor. Projektet finns med i mål och budget 2021 inom kommunala 
investeringsmedel för park- och lekplatsprojekt. 

 
Sammanfattning 
Det finns ett behov av att anlägga en lekplats i Glömsta i enlighet med intentionerna i 
lekplatsprogrammet. Målet med projektet är att förbättra tillgången till lekplats för 
kommunens medborgare genom att bygga en ny lek- och mötesplats för de boende i 
området. 
  
Byggnation planeras starta år 2021 och slutföras år 2022. Projektets totala kostnad 
prognosticeras till 8,7 miljoner kronor. Projektet finansieras genom 
investeringsmedel. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Framtida organisation för idrottsanläggningar  
 
Ärendet utgår vid dagens sammanträde, och kommer att behandlas vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 16 juni 2021. 
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Avfallsplan 2021-2030 samt avfallsföreskrifter  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Under förutsättning att SRV Återvinning AB:s samtliga ägarkommuner beslutar i 
enlighet med SRV Återvinning AB:s hemställan att anta avfallsplan 2021–2030 samt 
avfallsföreskrifter beslutar kommunfullmäktige följande: 

1. Avfallsplan 2021–2030 antas, i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2021. 

2. Avfallsföreskrifter för Botkyrka, Haninge, Huddinge Nynäshamn och Salems 
kommuner, enligt bilaga 2, antas och ersätter renhållningsföreskrifter (HKF 4400). 
De nya avfallsföreskrifterna träder i kraft den 1 juli 2021. 

3. Gemensam avfallsplan för kommunerna Botkyrka, Haninge, Huddinge, 
Nynäshamn och Salem (HKF 4420) upphävs. 

 
Sammanfattning 
SRV Återvinning AB har hemställt till Huddinge kommun att anta avfallsplan 2021–
2030 och avfallsföreskrifter. 
  
Den nya avfallsplanen formulerar strategin och sätter agendan för hur 
avfallshanteringen i kommunen ska utvecklas och skötas under de kommande tio 
åren, och ska fungera som ett styrdokument och vara ett hjälpmedel för kommunerna, 
för SRV och för andra aktörer. 
  
Planen är på flera sätt en ambitionshöjning och det är positivt att vikt läggs vid att 
anpassa avfallshanteringen till en region i tillväxt och förtätning, utformad utifrån 
invånarnas och miljöns bästa. 
  
I denna plan läggs mer tyngd än tidigare på att bidra till att cirkulär ekonomi får 
större utrymme, genom att förebygga uppkomsten av avfall och främja 
återanvändning. 
  
Samberedande förvaltningar är positiva till att det föreslås fördjupande avstämningar 
av planen vartannat år. Det blir en viktig del i att utveckla och förbättra arbetet. 
  
Samberedande förvaltningar föreslår att avfallsplan 2021–2030 samt 
avfallsföreskrifter antas. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  27 (50) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2021/208.804    
 

 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Häv stödet till och samarbetet med studieförbundet Ibn 
Rushd – svar på motion väckt av Mats Arkhem, Sven Pernils, 
Ann Clewett, Martin Nigals och John Clewett (samtliga SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 7 april 2021, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I maj 2020 väckte Mats Arkhem, Sven Pernils, Ann Clewett, Martin Nigals och John 
Clewett (samtliga SD) motionen ”Häv stödet till och samarbetet med studieförbundet 
Ibn Rushd” i kommunfullmäktige. I motionen föreslås att Huddinge kommun ska 
häva bidragsstödet och allt samarbete med studieförbundet Ibn Rushd då det inte 
lever upp till grundläggande värderingar och jämställdhetsmål som kommunen 
arbetar efter. 
  
Ibn Rushd är ett ideellt och partipolitiskt obundet studieförbund som godkändes av 
Folkbildningsrådet 2007. Under senare år har Ibn Rushds verksamhet blivit ifrågasatt 
inom ett flertal olika områden, inte minst inställningen till jämställdhet och 
demokrati. Folkbildningsrådet initierade en granskning av Ibn Rushd som utmynnade 
i slutsatsen att förbundet var i behov av fortsatt utveckling. Som en följd gav 
Folkbildningsrådet Ibn Rushd i uppdrag att ta fram en åtgärdsplan som redovisade 
hur man avsåg att stärka demokratiska strukturer och öka transparensen. 
Åtgärdsplanen godkändes 2020 och Folkbildningsrådet har inte funnit anledning till 
att ompröva statsbidraget till Ibn Rushd. 
  
I kommunens utredning av Ibn Rushds verksamhet lokalt har inget framkommit som 
ger skäl att häva bidraget till förbundet utifrån ett ickedemokratiskt agerande eller 
kopplingar till våldsbejakande extremism. 
  
Däremot har det uppdagats oegentligheter rörande den totala volymen inrapporterade 
bidragstimmar då den bedöms orimlig utifrån medlemsföreningens lokals 
förutsättningar och storlek. Därmed kommer förbundet bli återbetalningsskyldigt. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD) och Karl Henriksson (KD). 
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Martin Nigals (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till arbetsutskottets förslag 
mot bifall till Martin Nigals (SD) yrkande. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Reservationer 
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
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Motion om beslut gällande hemtjänst i kommunal regi – väckt 
av Ann Clewett (SD), Arnold Boström (SD) och Malena 
Karanovic (SD) – avskrivning     
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Motion om beslut gällande hemtjänst i kommunal regi väckt av Ann Clewett (SD), 
Arnold Boström (SD) och Malena Karanovic (SD) avskrivs från vidare behandling. 

 
Sammanfattning 
Vid fullmäktiges sammanträde den 14 december 2020 anmäldes Motion om beslut 
gällande hemtjänst i kommunal regi av Ann Clewett (SD), Arnold Boström (SD) och 
Malena Karanovic (SD). 
  
Motionen utgår från det ärende rörande att avveckla hemtjänst i egen regi som 
behandlades av vård- och omsorgsnämnden hösten 2020. Den 26 november 2020 
beslutade vård- och omsorgsnämnden om en nedläggning av kommunens hemtjänst i 
egen regi inklusive utförandet av ledsagning och avlösning för vuxna enligt 
socialtjänstlagen. Motionärerna anför att frågan är av så stor principiell betydelse för 
kommunens verksamhet, att den bör behandlas av kommunfullmäktige. 
  
I motionen framförs två förslag till beslut: 
att vård- och omsorgsnämndens beslut om att avveckla den kommunala hemtjänsten 
hävs. 
att ärendet bereds på nytt för beslut i kommunfullmäktige. 
  
Efter det att motionen lämnades in, överklagades dock vård- och omsorgsnämndens 
beslut till förvaltningsrätten som upphävde beslutet. Huddinge kommun valde att inte 
överklaga förvaltningsrättens dom. Denna händelseutveckling föranledde att 
motionärerna den 18 mars 2021, på fråga från förvaltningen, meddelade att de 
önskade dra tillbaka motionen från vidare behandling. 
  
Förvaltningen föreslår därför att motionen avskrivs från vidare behandling. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 15   
    
Diarienummer KS-2020/2688.119    
 

 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2021/836.915    
 

 
 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner och 
medborgarförslag i Huddinge kommunfullmäktige per den 31 
mars 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Redovisning av obesvarade motioner i Huddinge kommunfullmäktige per den 31 
mars 2021, i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 8 april 2021, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska i samband med delårsrapporterna redovisa de inkomna 
motioner och medborgarförslag som inte har besvarats. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat bifogade förteckningar över i 
kommunfullmäktige väckta och obesvarade motioner per den 31 mars 2021. 
  
Fullmäktige beslutade den 23 maj 2018 § 16 om att system för e-förslag, 
Huddingeförslag, från och med den 1 maj 2018 ersätter medborgarförslagen. 
Huddingeförslagen ska enligt riktlinjerna följas upp med en separat rapport en gång 
per år. Det sista medborgarförslaget behandlades i fullmäktige den 8 mars 2021 och 
således finns inga obesvarade medborgarförslag att redovisa. 
  
En motion ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det 
att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, skall detta 
och vad som framkommit i beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Fullmäktige får då avskriva motionen från vidare handläggning. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2021/836.915    
 

 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2021/837.111    
 

 
 

Sammanträdestider för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2022  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2022 fastställs i enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 april 2021. 

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att förslag till sammanträdestider för kommunfullmäktige antas 
av kommunfullmäktige, antas sammanträdestiderna för kommunstyrelsen och dess 
utskott i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 29 april 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2022. 
  
Planeringen utgår från kommunfullmäktiges arbetsordning samt de bestämmelser 
som återfinns i kommunallagen angående konstituerande fullmäktige i samband med 
att allmänna val genomförs. 
  
Den 11 september 2022 hålls val till kommunfullmäktige. Val av kommunstyrelse 
sker vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 oktober 2022. Val av 
arbetsutskott och samhällsbyggnadsutskott kan ske tidigast vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 26 oktober 2022. Med anledning av detta hålls inga 
utskottssammanträden inför kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober. De 
nyvalda utskotten sammanträder första gången den 22 respektive den 23 november 
2022. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Leif Dyrvall (DP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2021/837.111    
 

 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 18   
    
Diarienummer KS-2021/350.109    
 

 
 

Betänkandet Informationsöverföring inom vård och omsorg 
(SOU 2021:4) – svar på remiss från Socialdepartementet   
 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 
april 2021, bilaga 1, överlämnas till Socialdepartementet som Huddinge kommuns 
yttrande över betänkandet ”Utredningen om sammanhållen information inom vård 
och omsorg” SOU 2021:4. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått delbetänkandet av ”Utredningen om sammanhållen 
information inom vård och omsorg” på remiss från Socialdepartementet. 
  
Betänkandet föreslår en ny lag om sammanhållen vård- och omsorgsdokumentation 
och kvalitetsuppföljning. Detta innebär att vård- och omsorgsgivare får göra 
dokumentation om patienter och omsorgsmottagare elektroniskt tillgänglig mellan 
sig, om personen inte motsätter sig det. 
  
Det är frivilligt för vård- och omsorgsgivare att använda de utökade möjligheter att 
elektroniskt dela dokumentation som lagen ger. 
  
Betänkandet har sänts på intern remiss till vård- och omsorgsnämnden som 
välkomnar utredningens förslag, men också påtalar vissa konsekvenser och frågor 
som bör tas hänsyn till i den fortsatta handläggningen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att mycket i betänkandet är bra då föreslagna 
ändringar förväntas leda till en bättre och effektivare vård och omsorg. Inför 
regeringens fortsatta beredning av ärendet finns dock ett antal saker att beakta och 
som redovisas under rubriken Förvaltningen synpunkter i kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2021. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 18   
    
Diarienummer KS-2021/350.109    
 

 
Beslutet ska skickas till 
Socialdepartementet 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 19   
    
Diarienummer KS-2021/668.109    
 

 
 

Promemorian ”Ett förbättrat genomförande av MKB-
direktivet” – svar på remiss från Miljödepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogat yttrande överlämnas som svar på remissen, enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2021. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har remitterats promemorian Ett förbättrat genomförande av 
MKB-direktivet från Miljödepartementet för yttrande. 
  
Promemorian innehåller förslag på ändringar i plan- och bygglagen och miljöbalken, 
för att förtydliga genomförandet av MKB-direktivet. 
  
Samberedande förvaltningar är positiva till flera av promemorians förslag. Dock finns 
vissa invändningar kring utformningen av handläggningstiderna. 
  
Samberedande förvaltningar har även invändningar vad gäller säkerställandet av 
lokaliseringsprövning för U-verksamheter i särskilt känsliga områden samt anser att 
det behöver tas fram tydliga regler för riktvärden för sulfidhaltiga massor. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Miljödepartementet 
Bygglov- och tillsynsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 20   
    
Diarienummer KS-2021/735.109    
 

 
 

Forsknings-, utbildnings- och utvecklingsstrategi – svar på 
remiss från Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 april 2021, 
överlämnas till Region Stockholm som svar på remiss rörande förslag till forsknings-, 
utbildnings-, och utvecklingsstrategi för regionen. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått förslag till forsknings-, utbildnings- och 
utvecklingsstrategi för Region Stockholm på remiss. Strategin syftar till att skapa 
goda förutsättningar för forskning, utbildning och utveckling i regionens 
verksamheter. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att strategin till övervägande del är bra men att 
det finns ett antal punkter som bör beaktas av Region Stockholm i den fortsatta 
beredningen av ärendet och som återfinns under rubriken Förvaltningens synpunkter i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2021. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 21   
    
Diarienummer KS-2021/569.109    
 

 
 

”Konsekvenser av justerade åldersgränser i 
pensionssystemet och i andra trygghetssystem” – svar på 
remiss från Socialdepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 
april 2021, bilaga 1, överlämnas till Socialdepartementet som Huddinge kommuns 
yttrande över promemorian ”Konsekvenser av justerade åldersgränser i 
pensionssystemet och i andra trygghetssystem.” 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått promemorian ”Konsekvenser av justerade åldersgränser i 
pensionssystemet och i andra trygghetssystem” på remiss från Socialdepartementet. 
  
Förslag om justerade åldersgränser har presenterats i promemorian ”Höjda 
åldersgränser i pensionssystemet och i andra trygghetssystem” som Huddinge 
kommunen gav sina synpunkter på 2019. I promemorian föreslås att justeringar av de 
pensionsrelaterade åldersgränserna ska genomföras 2020, 2023 och 2026. 
  
De ekonomiska konsekvenserna av förslagen som föreslås träda i kraft 2023 och 2026 
påverkas av hur följdändringar i skattesystemen utformas och dessa aviserades i 
budgetpropositionen för 2021. Med anledning av att det nu finns förslag på 
utformning av ändringar i skattesystemen redovisas beräkningar av de samlade 
offentligfinansiella konsekvenserna av reformen i en promemoria. 
  
Då remisstiden varit kort har promemorian inte kunnat remissbehandlas internt i 
kommunen. I beredningen av ärendet har dock synpunkter och fakta inhämtats från 
gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen angående ekonomiskt bistånd. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att ett antal punkter bör beaktas i regeringens 
fortsatta beredning av ärendet och vilka återges under rubriken Förvaltningens 
synpunkter i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 
2021. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 21   
    
Diarienummer KS-2021/569.109    
 

 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Socialdepartementet 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 22   
    
Diarienummer KS-2017/417.481    
 

 
 

Utdelning av 2021 års pris för årets Ung Företagsamhetselev 
 
Kommunstyrelsens beslut 

Alexander Plogfeldt utses till årets Ung Företagsamhetselev 2021. 

 
Sammanfattning 
Näringslivssektionen som är utsedd prisjury till priset Årets Ung Företagsamhetselev 
föreslår kommunstyrelsen att utse Alexander Plogfeldt från Sjödalsgymnasiet till 
Årets Ung Företagsamhetselev 2021. 
  
Priset tilldelas en gymnasieelev som driver ett företag inom ramen för Ung 
företagsamhet och har utmärkt sig särskilt. Priset har till syfte att uppmärksamma 
kommunens arbete med entreprenörskap i skolan samt motivera fler unga till att starta 
eget företag. Prisets storlek är 5 000 kr. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Alexander Plogfeldt  
Diana Bonn Persson, lärare Sjödalgymnasiet 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 23   
    
Diarienummer KS-2021/866.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 31 maj 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagor till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 april godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 
ska redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 24   
    
Diarienummer KS-2021/188.901    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om följande val för nedan angiven tid: 

Ny ledamot i Huddinges pensionärsråd för perioden till och med den 31 
december 2022:  

Diana Molinsky (M), ny ledamot efter Erik Holmberg 

 
Sammanfattning 
Nominering till det aktuella fyllnadsvalet har tillställts kommunstyrelsen i form av ett 
val-PM, sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med det val-PM som 
tillställts styrelsen inför sammanträdet, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 25   
    
Diarienummer KS-2021/917.915    
 

 
 

Meddelanden till kommunstyrelsen 31 maj 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 
samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Kamile Ünver (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Kamile Ünver (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 26   
    
    
 

 
 

Information om covid-19  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Camilla Broo, kommundirektör, informerar kommunstyrelsen om den senaste 
utvecklingen i den pågående pandemin vad avser Huddinge kommun. Presentationen 
fokuserar på kommunspecifik information om smittspridning och vaccination. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 27   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Sammanfattning 
Information: Parkeringsavgiftsförsöket, paus och återuppstart 
Nicklas Lord, trafik- och landskapschef, informerar om parkering i Huddinge 
kommun. En ändring i Trafikförordningen möjliggör att återinföra parkeringsavgifter, 
vilket sker den 7 juni. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig även Gunilla Helmerson (M), Karl Henriksson (KD), Sara Heelge 
Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Britt Björneke (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 28   
    
    
 

 
 

Information: ”Det nya normala” – vad innebär det och vilka 
konsekvenser ser vi?  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Andi Kravljaca, framtidsstrateg, informerar om ärendet. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  49 (50) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 29   
    
Diarienummer KS-2021/1296.111    
 

 
 

Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för 
preventionsarbete, fastställande av reglemente (HKF9300) 
och upphävande av instruktioner för referensgrupp  
 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunstyrelsens råd för preventionsarbete inrättas från och med den 7 juni och 
ska ha reglemente (HKF 9300) i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2021. Rådet ska organisatoriskt vara 
knutet till kommunstyrelsen. 

2. Rådet består av 5 kommunala ledamöter som utses av kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsen utser även ordföranden och vice ordföranden i rådet. 

3. Fullmäktiges beslut från den 17 maj 2021, § 16, om att fastställa instruktioner för 
referensgrupp för Huddinge kommuns preventionsarbete samt att fastställa antalet 
ledamöter i referensgruppen till fem, upphör att gälla. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 maj 2021, § 16, om att fastställa instruktioner 
för referensgrupp för Huddinge kommuns preventionsarbete samt att fastställa antalet 
ledamöter i referensgruppen till fem. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att det arbete som var tänkt att bedrivas inom 
den av fullmäktige beslutade referensgruppen, i stället bör bedrivas inom ramen för 
ett råd. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår därmed att kommunfullmäktige 
upphäver tidigare beslut från den 17 maj 2021, § 16, om att fastställa instruktioner för 
referensgrupp för Huddinge kommuns preventionsarbete samt att fastställa antalet 
ledamöter i referensgruppen till fem. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår vidare att fullmäktige inrättar 
Kommunstyrelses råd för preventionsarbete från och med den 7 juni och fastställer 
rådets reglemente (HKF 9300) i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2021. Kommunstyrelsens råd ska 
organisatoriskt vara knutet till kommunstyrelsen. 
 
Överläggning 
Robert Johansson, administrativ chef, och Angelica Bergholtz, kommunjurist, 
informerar om ärendet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 maj 2021 § 29   
    
Diarienummer KS-2021/1296.111    
 

  
I ärendet yttrar sig även Martin Nigals (SD), Rasmus Lenefors (S) och Mats Arkhem 
(SD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 

  
 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021--05-31 

 

FÖRSLAG 

 
Ärende 3: Delårsrapport per den 31 mars för Huddinge 
kommun  
 

 
Förslag till beslut 

Att förvaltningens förslag 1-5 och 7-13 godkänns 

 

Samt att: 

 

A. Kommunfullmäktige godkänner att 2 mnkr tilldelas vård – och omsorgsnämnden från årets 

överskott för skatter och bidrag för att starta ett projekt som syftar till att skapa hållbara 

scheman och ta bort minutstyrningen inom hemtjänsten  

 

B. Kommunfullmäktige godkänner att 1,5 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag till 

vård- och omsorgsnämnden för upprustning av utemiljöerna inom kommunens äldreboenden 

för att skapa fler och bättre mötesplatser för de äldre 

 
C. Kommunfullmäktige ger Kultur och fritidsnämnden i uppdrag att genomföra aktiviteter i syfte 

att bryta ensamheten för de äldre och milda effekterna av pandemin i samarbete med 

civilsamhället och studieförbund om maximalt 2mnkr från årets överskott för skatter och 

bidrag 

 

D. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett språktest för nyanställda 

inom äldreomsorgen och förskolan  

 

E. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en kommunövergripande 

språkutbildning för medarbetare och ta fram relevanta språkkrav. 

 

F. Kommunfullmäktige godkänner att 1 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag för 

att organisera arbetsplatsförlagd språkutbildning för personal inom äldreomsorgen och 

förskolan. Kommunstyrelsen ges rätten att besluta om fördelning av anslaget till lämplig 

nämnd.  

 



G. Kommunfullmäktige godkänner Socialnämndens begäran om utökad driftbudget om totalt 2,6 

mnkr - avseende extra ordinära kostnader för flyktingmottagande, begäran finansieras med 

hjälp av årets överskott för skatter och bidrag.  

  

H. Kommunfullmäktige ger berörda nämnder i uppdrag att eftersöka statsbidrag i den mån det 

behövs och är möjligt för att genomföra punkterna A-G. 

 

Bakgrund 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år och har 
lett till Sveriges näst lägsta lärartäthet i grundskolan, stora barngrupper i förskolan, många timvikarier 
inom äldreomsorgen och stora skillnader mellan våra olika bostadsområden. Huddinge kommun har 
den högsta sjukfrånvaron i länet och har toppat listan i många år. 

 
Delårsrapporten bygger på en verksamhetsplan som i sin tur bygger på den moderatledda koalitionens 
beslut om mål och budget. Vi Socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som sätter 
välfärden först – vilket vi menar ger bättre förutsättningar för våra verksamheter.  
 

Projekt för hållbara scheman och skippa minutstyrningen inom hemtjänsten 

 

Coronapandemin har blottlagt brister i äldreomsorgen där många i personalen har otrygga 

anställningar. Sedan 2017 får hemtjänstens utförare i Huddinge ersättning för elektroniskt uppmätt 

utförd tid. Systemet bygger på minutscheman där hemtjänstens personal loggar sin närvaro när de 

kommer till en brukare – och när de går därifrån. Insatserna bedöms och beviljas av biståndskansliet 

och kan handla om till exempel tillsyn, dusch, städning eller en promenad, och insatserna anges i antal 

minuter. Utföraren, den egna kommunala eller en privat, får enbart betalt för utförd tid. Om brukaren 

avböjer i dörren eller befinner sig på sjukhus eller i växelboende utgår ingen ersättning. 

 

Minutjakten leder till stress för såväl brukarna som för hemtjänstens personal. Vetskapen om att 

duschen eller toabesöket bara får ta ett visst antal minuter och att den ekonomiska ersättningen 

bygger på att promenaden måste genomföras i regn skapar stress och ofrihet. Personalen vittnar om 

att de sällan hinner ta hela sin lunchrast och att de mycket sällan hinner ta en paus för till exempel 

egna toabesök. Den så kallade gå-tiden upplevs ofta som orealistisk. När något oförutsett händer och 

personalen anpassar insatsen så kan kollegan hos nästa brukare också försenas vid en så kallad 

dubbelbemanning. Detta kan leda till att arbetsmiljön blir ohållbar då personalen ständigt saknar 

marginaler. 

 

Givet ovan beskrivna situation så föreslår Socialdemokraterna att 2 mnkr tilldelas vård – och 

omsorgsnämnden från årets överskott för skatter och bidrag för att starta ett projekt som syftar till att 

skapa hållbara scheman och ta bort minutstyrningen inom hemtjänsten Detta har gjorts i andra 

kommuner så som exempelvis Södertälje, Norrköping och Örebro och vi tror att det kan ge bra 

förutsättningar för ett mer hållbart arbetsliv för kommunens anställda inom hemtjänsten.  

 

Motverka ofrivillig ensamhet för äldre  

 



Dagens äldre har lagt grunden för vårt välfärdssamhälle. Genom sitt arbete har de skapat de förmåner 

som gör att vi i dag är friskare och lever längre än någonsin. De som byggt upp Sverige har rätt till en 

trygg och värdig ålderdom. För de flesta äldre väntar många aktiva år efter arbetslivets slut – år med 

mer fritid, umgänge och tid för familjen. Men för andra ökar ensamheten, isoleringen och 

vårdbehoven. För dessa måste politiken ta ett större ansvar. 

 

Det finns mycket som vi skulle vilja ändra på när det kommer till äldreomsorgen i Huddinge, 

välfärdssamhället måste rustas upp och det gäller inte minst de verksamheter som vi har för våra 

äldre. Även om man inte längre kan bo kvar i sin bostad på grund av förhöjda vårdbehov så ska man ha 

en värdig vardag där man enkelt kan möta andra människor. Gemenskap och umgänge är viktigt för 

människor i alla åldrar. Vi vill därför att Kommunfullmäktige godkänner att 1,5 mnkr tas från årets 

överskott för skatter och bidrag till vård- och omsorgsnämnden för upprustning av utemiljöerna inom 

kommunens äldreboenden för att skapa fler och bättre mötesplatser för de äldre. Exempel på vad 

detta skulle kunna vara är nya utemöbler, markiser eller kanske kryddträdgårdar. 

 

Dessa satsningar på utemiljöerna är en insats som går att genomföra här och nu och som skulle kunna 

uppskattas av många äldre, både de som bor på boenden idag och som någon dag flyttar dit. 

 

Vi har idag en stor andel äldre i vår kommun och enligt alla prognoser så kommer allt fler bli äldre 

samtidigt som allt färre ska säkra vårdbehoven för dessa människor. Vi socialdemokrater anser därför 

att det är av högsta vikt att vi idag gör allt vi kan med de medlen som aviserats från nationellt håll för 

att öka kvalitén i äldreomsorgen på ett smart och hållbart sätt.  

 

Huddinges föreningsliv och civilsamhälle gör redan idag stora insatser för vårt gemensamma samhälle 

och invånare. Det är en kraft att ta tillvara på och värna om. Vi är därför övertygade att kommunen 

bör arbeta för ett närmare samarbete med civilsamhället, oavsett som det rör insatser för unga eller 

äldre. Vi vill därför med detta förslag utöka dessa samarbeten ytterligare när det kommer till att skapa 

aktiviteter och en meningsfull fritid för de äldre.  

 

Precis som trygga och vackra utemiljöer kan skapa bättre förutsättningar för människor att samlas och 

umgås så är också gemensamma aktiviteter ett utmärkt sätt för människor i alla åldrar att mötas, byta 

erfarenheter och känna att man får en meningsfull fritid.  

 

Många äldre känner sig idag, och framförallt efter pandemin – isolerade till sitt sammanhang. Detta är 

ett stort problem och det kan i värsta fall leda till psykisk ohälsa hos våra äldre. Människan lever idag 

mycket längre än tidigare och många i vår äldre befolkning vill aktivera sig och möta andra personer 

precis på samma sätt som oss andra.  

 

Därför vill vi Socialdemokrater även att Kommunfullmäktige ger Kultur och fritidsnämnden i uppdrag 

att genomföra aktiviteter i syfte att bryta ensamheten för de äldre och milda effekterna av pandemin i 

samarbete med civilsamhället och studieförbund om maximalt 2mnkr 

 
Språkkrav och utbildning 

 



Att kunna förstå varandra är grundläggande i alla arbeten. Särskilt viktigt blir det dock i våra förskole 

samt vård-och omsorgsverksamheter. För att en person ska kunna få en god omsorg, bli förstådd och 

kunna förstå krävs att kommunikationen alltid fungerar både i den sociala kontakten och i själva vård-

eller omsorgssituationen eller för den delen i kommunikationen med små barn. När omsorgen ges 

krävs att både personen som är i behov av omsorg och personalen i de olika befattningarna kan 

kommunicera med varandra. Idag brister detta allt för ofta. En effektiv organisation kräver rätt 

kompetens.  

 

Det långsiktiga målet är att samtliga medarbetare inom förskolan och äldreomsorgen ska ha den 

kompetens i svenska språket som är nödvändig för en god och säker vård och omsorg och för en god 

arbetsmiljö och detta borde kommunen i högre grad hjälpa till med. 

 

Vi socialdemokrater vill dock understryka att god arbetskompetens sträcker sig långt bortom språket: 

att vara en närvarande, medicinskt kompetent, en duktig pedagog eller överlag en skicklig 

medarbetare innebär så mycket mer än det. Vi vill därför att kommunen ska kunna erbjuda 

språkutbildning till både befintliga som nyanställd personal. Språktesten och utbildningen som vi 

föreslår i detta förslag handlar alltså inte om att försvåra för personal i våra verksamheter – utan att 

underlätta.  

 

Därför föreslår Socialdemokraterna att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram ett språktest för nyanställda inom äldreomsorgen och förskolan, vi vill också att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en kommunövergripande 

språkutbildning för medarbetare och ta fram relevanta språkkrav. Samt att Kommunfullmäktige 

godkänner att 1 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag för att organisera 

arbetsplatsförlagd språkutbildning för personal inom äldreomsorgen och förskolan. Kommunstyrelsen 

ges rätten att besluta om fördelning av anslaget till lämplig nämnd.  

 

 
 

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 3: Delårsrapport per den 31 mars 2021 för Huddinge kommun 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Förslagspunkterna 1-5 i enlighet med förvaltningens beslut.  
2. Förslagspunkten 6 ändras till: ”Socialnämndens begäran om utökad driftbudget 
avseende extraordinära kostnader för flyktingmottagande bifalls.” 
3. Förslagspunkterna 7-13 i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  
 

Bakgrund 

 
Allmänt 
Resultatet för kommunkoncernen pegar på en kraftig vinst på 482 miljoner kronor för 
innevarande år. Intäkterna kommer främst från Huge Bostäder AB och Södertörns 
Energi AB. Samtidigt skriver man i delårsrapporten att nämnderna prognostiseras gå 
med underskott för året. Huddinge kommun har per den 31 mars 2021 också gjort ett 
resultat som är 86 miljoner kronor bättre än beräknat. Samtidigt prognostiseras 
nämnderna gå med underskott för året.  
 
Man menar vidare att det ekonomiska läget för det möjligt att genomföra 
engångsinsatser under året för att mildra effekterna av pandemin och ge lägre 
kostnader under kommande år. 33 miljoner kronor har tagits fram för engångsinsatser 
under 2021. Av dessa anser den borgerliga minoritetskoalitionen inte att det är värt att 
spendera 2,6 miljoner kronor på att förstärka budgeten för socialnämnden som haft 
extraordinära kostnader i samband med flyktingmottagande. Detta menar man ska 
skötas inom ramen för ordinarie budget eftersom det saknas statsbidrag. I praktiken 
menar Vänsterpartiet att detta speglar en bristande vilja hos den borgerliga 
minoritetskoalitionen till ett solidariskt flyktingmottagande och finansiering av detsamma.  
 
Som vi ser det är problemet med överskottsmålet att det tvingar nämnderna att spara in 
på ordinarie verksamhet om oförutsedda kostnader slår till mot nämndernas budgetar. 
Det är inte ett ansvarsfullt sätt att sörja för en god välfärd. Den medvetna 
underfinansieringen av nämndernas verksamhet leder till sparkrav som drabbar 
förvaltningar, personal och i slutändan välfärdens kvalitet. Detta trots att Huddinge 
kommun har en väldigt god ekonomi, trots den pågående pandemin.  
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Viktiga förhållanden för resultat och ekonomisk ställning 
När det gäller befolkningsutvecklingen menar vi att det är viktigt att se till vad som kan 
göra Huddinge till en attraktiv kommun att leva och bo i. Många har fått väsentligt sämre 
levnadsförhållanden under pandemin. Arbetslösheten har ökat och många lever med 
knappa ekonomiska marginaler. Då måste också bostadsmarknaden anpassas efter 
dessa förhållanden för att Huddinge ska vara en attraktiv kommun att flytta till. 900 nya 
Huddingebor prognostiseras under perioden. Det är en ökning med 0,8 procent. 
Vänsterpartiet menar att det vore möjligt att öka denna målsättning förutsatt att man 
bygger fler billiga hyresrätter istället för att bygga bostadsrätter, andelslägenheter och 
ägarlägenheter. Modeller för detta finns redan på marknaden, exempelvis 
Stockholmshus och Kombohus. Istället för att ta tillvara på kreativa och nytänkande 
idéer svarade den borgerliga minoritetskoalitionen i sitt yttrande över betänkandet Bygg 
och bo till lägre kostnad – förslag för bättre konkurrens i bostadsbyggandet: 
”Kommunen är tveksam till detta förslag då hyressättningen också sker på 
affärsmässiga grunder där bolagens vinstintresse måste beaktas.” Det finns orsak att 
fråga sig huruvida den borgerliga minoritetskoalitionen företräder Huddingeborna eller 
företagens vinstintressen.  
 
Samtidigt ser vi en klar trend i att människor kan tänka sig att flytta dit där jobben finns. 
Med Huddinge kommuns goda ekonomi skulle det finns utrymme för att satsa på 
välfärden. Det skulle kunna innebära en bättre lärartäthet och vuxennärvaro i skolan, fler 
kollegor till de anställda inom hemtjänst och äldreomsorg och så vidare Istället har den 
borgerliga minoritetskoalitionen slagit in på helt motsatt väg. Sjukfrånvaron bland 
Huddinges förskollärare är högst i landet, man försökte lägga ner Huddinges 
kommunala hemtjänst men misslyckades, man vill hyvla i heltidstjänster och tvinga 
vårdpersonal på äldreboendet Tallgården i Stuvsta att jobba deltid. Den som har 
djupare kännedom om hur den borgerliga minoritetskoalitionens politik i Huddinge slår 
mot välfärden och bostadsmarknaden är nog tyvärr inte så intresserad av att flytta hit. 
Det måste till en förändring i politiken för att göra Huddinge mer attraktivt.  
 
Väsentliga personalförhållanden 
I de tidigare målen tillhörande mål- och budgetdokumntet fanns ett mål om attraktiv 
arbetsgivare. Det målet saknas nu. Dock redovisas fortfarande en del gällande 
personalen och arbetsförhållanden. Vi kan konstatera att det idag finns 197 färre 
anställda i Huddinge kommun jämfört med samma period förra året. Tjänsterna som 
försvunnit har främst funnits inom förskolan och vård- och omsorg i egen regi. Detta är, 
för att uttrycka saken diplomatiskt, en katastrof. Under brinnande pandemi har alltså 
nästan 200 personer valt att avsluta sina anställningar i Huddinge kommun eller fått sina 
anställningar avslutade av arbetsgivaren. De främst drabbade är dessutom 
välfärdsarbetare som står i frontlinjen mot pandemin och jobbar i kvinnodominerade 
yrken. I delårsrapporten saknas någon redogörelse för varför dessa nästan 200 
anställningar nu försvunnit.  
 
När det gäller sjukfrånvaron får vi naturligtvis ta hänsyn till Covid-19-pandemin. Dock 
innebär inte detta att nära 10 procents sjukfrånvaro inte är något extremt allvarligt. 
Jämförelsetal blir dock irrelevanta med hänsyn till pandemin.  
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Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
 
 
 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-05-31 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 7: Delårsrapport per den 31 mars för 
Kommunstyrelsen 
 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år och har 
lett till Sveriges näst lägsta lärartäthet i grundskolan, stora barngrupper i förskolan, många timvikarier 
inom äldreomsorgen och stora skillnader mellan våra olika bostadsområden. Huddinge kommun har 
den högsta sjukfrånvaron i länet och har toppat listan i många år. 

 
Delårsrapporten bygger på en verksamhetsplan som i sin tur bygger på den moderatledda koalitionens 
beslut om mål och budget. Vi Socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som lade större 
fokus på vår personal och välfärden – vilket vi tror hade gett bättre förutsättningar för våra 
verksamheter.  
 
Det är bra att sjukfrånvaron verkar gått ned i kommunstyrelsen trots coronapandemin, detta kan dock 
precis som delårsrapporten förklarar – handla om att många inom kommunstyrelsen är tjänstemän 
och därför haft möjlighet att arbeta på distans. Det är dock oroande att kvinnors sjukfrånvaro 
fortfarande är så pass mycket högre än männens och att det inom korttidssjukfrånvaron innebär en så 
hög skillnad som 1,9 % för männen och 4,2 % för kvinnorna.  
 
Vi socialdemokrater ser också fram emot det arbete som valnämnden fått i uppdrag om inför valet 
2022, många olika åtgärder behövs för att höja valdeltagandet, men inom ramen för en översyn av 
valdistrikten handlar det bl.a. om att vallokalerna bör vara kända platser och byggnader som är nära 
och enkla att hitta till, att trängsel och köbildning kan undvikas, och att möjligheten att få ett bra 
mottagande och god information i vallokalerna är densamma i alla kommundelar. 
 
Kommunstyrelsen begär om att få i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling avseende bland annat utveckling av digitaliseringsstruktur, ny ekonomimodell, 
ny lokalförsörjningsprocess, utreda nytt kommunhus och anpassningsåtgärder. Vi stödjer denna 
begäran men anser att det finns fler angelägna frågor att utveckla inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde så som att erbjuda kommunens anställda fasta heltidstjänster som norm. Tryggheten i 
våra verksamheter och kvaliteten för Huddingeborna börjar med tryggheten för vår personal. 
 

För Socialdemokraterna  
Sara Heelge Vikmång  
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 7: Delårsrapport per mars 2021 för kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsens delårsrapport visar på en underbudgetering av kommunstyrelsens 
arbete. Särskilt under en pandemi är det svårt att förstå hur den borgerliga 
minoritetskoalitionen inte kunnat förutse att omställningskostnaderna i det 
sammanhanget kommer att utgöra en extra kostnad för kommunstyrelsen. Detta borde 
varit möjligt att förutse när budgeten antogs. För att finansiera de ökade kostnaderna tas 
medel ur medelreserven.  
 
I Vänsterpartiets förslag till mål- och budget gavs kommunstyrelsen i uppdrag att inleda 
arbetet för ett ökat valdeltagande i valet 2022. Tyvärr ser vi inga indikationer på att ett 
sådant arbete inletts. Vi hoppas dock att det kommer igång eftersom det är viktigt med 
ett högt valdeltagande för att stärka demokratin och den demokratiska legitimiteten. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ordförandeförslag ärende 8 – Inriktningsbeslut för upprustning av 
Fullerstaparken 
  

Tilläggsförslag 
Kommunstyrelsens förvaltning ges i uppdrag att ta förnyad kontakt med Röda korset i syfte 
att presentera lämpliga alternativa lokaler som föreningen skulle kunna hyra av kommunen, 
samt att redogöra för vilka övriga möjligheter till stöd som kommunen erbjuder Huddinges 
föreningsliv. Återrapportering av uppdraget ska ske i samband med kommunstyrelsens 
delårsuppföljning (T2). 

 
Bakgrund 
Röda korset bedriver en viktig och uppskattad verksamhet i Huddinge kommun, både vid 
Fullerstaparken och i sin second hand-butik i Trångsund. Det är olyckligt att situationen med 
Fullerstaparken och Röda korsets stuga dragit ut på tiden men det är ett komplicerat ärende 
med många perspektiv, där det varit viktigt att undersöka såväl vad som är beslutat i ärendet 
tidigare som hur de juridiska förhållandena ser ut. 

Det beslut i ärendet som går att finna kommer från Huddinge municipalsamhälles 
byggnadsnämnds sammanträde den 24 maj 1951. I detta står att läsa ”Nämnden beslöt i 
anledning därav att bevilja Huddinge Röda korset byggnadslov för uppförande av lekskole- 
och samlingslokal på plats inom Fullerstaparken som anvisas närmare av herr ordföranden 
och stadsarkitekten att kvarstå högst 3 år. Med anledning av förbehållet, som särskilt skulle 
understrykas, ansågs Röda korset icke böra lägga ned alltför stora summor på 
anläggningen”. 

Det bästa hade naturligtvis varit om en permanent lösning gått att finna under tiden för det 
tillfälliga lovet. Nu har vi att lösa situationen utifrån dagens läge och juridiska 
förutsättningar. 

Efter att upprustningen av Fullerstaparken pausades 2017 har de juridiska aspekterna 
studerats närmare. Vi kan konstatera att områdets detaljplan pekar ut platsen som ”allmän 
platsmark”. Kommunen kan inte teckna avtal om permanent verksamhet av denna typ för 
områden utpekade som allmän platsmark. Allmän platsmark kan tillfälligt upplåtas och dessa 
fall kräver tillstånd från polisen. 

För att kunna teckna ett avtal med Röda korset om långsiktig eller permanent 
markupplåtelse skulle således en ändring av detaljplanen (från ”allmän platsmark” till 
”kvartersmark”) krävas. En upplåtelse eller försäljning av marken skulle inte vara möjlig att 
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göra kostnadsfri då kommunen i så fall skulle bryta mot kommunallagens bestämmelser om 
likabehandling. Kommunens stöd till Röda korset måste ske på samma villkor som 
kommunens stöd till andra föreningar i Huddinge. Röda korset har aviserat att man saknar 
de ekonomiska medel som skulle krävas för att bekosta en detaljplaneförändring och ett 
markköp. 

Eftersom en process med planändring och markköp skulle vara en dyrare lösning för 
föreningen än de flesta tänkbara ersättningslokaler tror vi alltjämt att det bästa för 
föreningen vore att hitta andra lokaler. Här vill vi att kommunen ska vara en stödjande och 
konstruktiv kraft och vi hoppas att förutsättningarna att hitta en lämplig ersättningslokal är 
annorlunda nu jämfört med 2017, eftersom det nu är helt klarlagt att kommunen saknar 
juridisk möjlighet att teckna ett avtal om aktuellt markområde på det sätt Röda korset 
efterfrågat. 

 

 

 

Daniel Dronjak (M), 
Kommunstyrelsens ordförande  



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-05-31

Tilläggsförslag

Ärende 8: Inriktningsbeslut för upprustning av Fullerstaparken

Miljöpartiets förslag till beslut

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens förvaltning ges i uppdrag att inför beslut om genomförande även
lägga fram förslag på lösningar för huvudcykelstråket så att beslut om de båda sker
samtidigt.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel

https://drive.google.com/drive/folders/1Zve9lCxOKayjEAHhHfQh_OZdXNWXRj8Y?usp=sharing


Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-05-31

Reservation

Ärende 8: Inriktningsbeslut för upprustning av Fullerstaparken

Det befintliga huvudcykelstråket längs Källbrinksvägen, och förbinder Fullersta med
Huddinge centrum, passerar i nuläget snett igenom Fullerstaparken. I och med det antagna
inriktningsbeslutet så blir den nuvarande dragningen svår att använda för ett upprustat stråk.
För att ett huvudcykelstråk ska anses hålla en god standard ställs det höga krav på minsta
bredd, släthet på ytbeläggning, minsta kurvradie och hur stora lutningar det får vara. Med
tanke på platsens begränsade yta finns det begränsat med alternativa lösningar som kan
klara att uppfylla cykelplanens ställda krav på god utformning. Det är också troligt att
lösningar och åtgärder på cykelstråkets dragning behöver göras även utanför det här
projektets geografiska område för att helheten ska bli bra. Vi föreslog därför att
kommunstyrelsens förvaltning skulle få i uppdrag att inför beslut om genomförande även
skulle lägga fram förslag på helhetslösningar för huvudcykelstråket så att beslut om de båda
skulle ske samtidigt, för att säkerställa att både cykelstråkets och parkens behov löses på ett
bra sätt.

Kommunstyrelsen valde att avslå vårt förslag till beslut, detta reserverade vi oss emot.

Röd Korsets hus
Vi är starkt kritiska till hur den politiska ledningen skött den här situationen, då frågan om
Röda Korsets hus har legat på deras bord i många år utan att ha fått en lösning. Idag finns
det en stor politisk enighet om att förvaltningen ska ta förnyad kontakt med föreningen för att
försöka hitta fungerande alternativ så att föreningen kan fortsätta sin verksamhet.

Vi ser idag gång på gång hur kommunen misslyckas i sin kommunikation och i sina
samarbeten med civilsamhället, det här vill vi i Miljöpartiet förändra. I kommunens kontakter
med näringslivet är vi måna om att ha en god relation, och det behöver vi även ha med
civilsamhällets organisationer, båda är centrala aktörer i ett hållbart samhälle. Huddinge
behöver se över vad som kan göras för att stötta föreningar som Röda Korset så deras
viktiga verksamhet kan fortsätta bidra till ett bättre samhälle.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel

https://drive.google.com/drive/folders/1Zve9lCxOKayjEAHhHfQh_OZdXNWXRj8Y?usp=sharing
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Protokollsanteckning 

 
Ärende 8: Inriktningsbeslut för upprustning av 
Fullerstaparken 
 
 
Inför kommunstyrelsen tog vi fram ett förslag som innebär att förvaltningen skulle inleda en 

dialog med Huddinge Rödakorskrets om en alternativ lösning för att Röda korset ska kunna 

fortsätta bedriva sin verksamhet i närområdet.  

 

Under sammanträdet fick vi muntliga besked från den styrande koalitionen att de inte 

invänder mot att titta på andra alternativ än att erbjuda lokaler att hyra och att de är öppna 

för att titta på närområdet. Mot bakgrund av dessa besked drog vi tillbaka vårt eget förslag till 

förmån för ordförandeförslaget.  

 

Bakgrund 

 

Socialdemokraterna vill att Fullerstaparken ska rustas upp och fortsätta vara en välbesökt 

plats. I och med upprustningen kan tryggheten öka och den gröna och lummiga miljön 

utvecklas.  

 

Huddinge kommun ska fortsätta förbättra tillgängligheten till grönytor såsom parker och 

naturområden och det ska finnas lekplatser i våra bostadsområden för våra barn och unga. 

Grönområden, parker och lekplatser skapar mötesplatser, liv och rörelse i vårt samhälle som 

är bra för alla och inte minst vår yngre befolkning.  

 

Röda Korset har bedrivit verksamhet i parken sedan 1950-talet och har byggnader i anslutning 

till den befintliga lekplatsen. Enligt förvaltningens underlag i det här ärendet föreligger inget 

nyttjandeavtal och förvaltningen menar att Röda korsets stugor är ett hinder i utvecklingen av 

parken. Röda korset har inkommit med en skrivelse i ärendet och begärt att kommunen ska 

ompröva inriktningsbeslutet och inleda en dialog med Huddinge Rödakorskrets styrelse om 

alternativa och konstruktiva lösningar.  

 



Vi socialdemokrater ser ett stort värde i kommunens civilsamhällsorganisationer så som Röda 

korset – konsten, kulturen, idrotten och föreningslivet bidrar till att skapa ett rikare samhälle 

att leva i. Huddinges föreningsliv och civilsamhälle gör redan idag stora insatser för vårt 

gemensamma samhälle och invånare. Det är en kraft att ta tillvara på och värna om. Vi är 

därför övertygade att kommunen bör arbeta för ett närmare samarbete med civilsamhället. Vi 

beklagar att Röda korset inte upplever att kommunen har haft en dialog med dem inför detta 

ärendes behandling. 

 

Givet Röda korsets över 70 år långa engagemang i området så skulle vi vilja utreda om 

kommunen kan erbjuda andra lämpliga lokaler eller lokalisering av stugorna och att en 

konstruktiv dialog inleds i det syftet.  

 

Förvaltningen menar i tjänsteutlåtandet att byggnaderna inte får stå kvar på marken då 

upplåtelse av nyttjanderätt till fast egendom på offentlig plats inte är bindande längre än 25 

år. Om stugorna skulle stå kvar skulle en helt ny detaljplan med annan markanvändning 

behövas för att behålla stugorna – något som kan bli både kostsamt och tidskrävande. 

Samtidigt beskriver Rödakorskretsen att olika bygglov och tillstånd beviljats under de senaste 

tio åren.  

 

När människor har trygga, inkluderande och engagerande platser att mötas på skapas en 

sammanhållning som är svår att få till på andra sätt.   

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Protokollsanteckning 
 

 

Ärende 8: Inriktningsbeslut för upprustning av Fullerstaparken 

Vi stödjer förslaget att rusta upp Fullerstaparken och att förstärka karaktären av en 
engelsk park. Eftersom det är en historisk miljö är det viktigt att gestaltningen utgår från 
hur parken ursprungligen var utformad. Därför hoppas vi att man tar hjälp av 
kulturhistorisk expertis på området. Fullersta Gård är Huddinges konstcentrum och drar 
till sig publik från hela Stockholmsområdet.  Konsten bör därför också finnas med i 
gestaltningen av parken.  
 
Röda Korsets verksamhet i parken har pågått under lång tid och varit ett uppskattat 
inslag. Vi beklagar att det inte finns möjlighet att den kan vara kvar. Kommunen har 
under mer än 50 år låtit Röda Korset nyttja området för sin verksamhet.  Röda Korset 
har självklart utgått från att kommunens avsikt varit att verksamheten skulle få fortsätta 
på de ursprungliga villkoren.  När nu detta inte kan ske har kommunen enligt oss en 
skyldighet att erbjuda föreningen en acceptabel lösning. Dialogen med Röda Korset har 
hittills varit bristfällig.  I förhandlingarna med Röda Korset bör man nu från kommunens 
håll aktivt försöka nå en lösning som möjliggör att Röda Korset kan fortsätta sin 
verksamhet centralt i Huddinge. 
 

 

Nujin Alacabek   Britt Björneke 

  

 
 



 
 

Huddinge kommun 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 9: Begäran om planbesked för fastighet Drakskeppet 
1 och del av Haga 1:108 
 

Vi socialdemokrater ser positivt på att Huge Bostäder tillsammans med en exploatör vill 
utveckla området med 500 bostäder i närheten av Masmo tunnelbanestation och nära den 
framtida spårvägen. Vid flera tillfällen har vi framfört att det finns ännu en uppgång från 
tunnelbanan som är plomberad, men som skulle kunna användas för att tillföra fler bostäder i 
ett kollektivtrafiknära läge i ett växande Huddinge.  
 
Vi menar att Huddinge ska utvecklas med fler bostäder och att våra bostadsområden ska ha 
en blandning av upplåtelseformer och bostadsstorlekar. Idag byggs det tyvärr för få 
hyresrätter i relation till efterfrågan och vi är glada att det skulle tillkomma hyresrätter i och 
med detta projekt. Det är också viktigt att de bostäder vi planerar att bygga ligger i närheten 
av kollektivtrafik – det är en förutsättning för att fler ska ha möjligheten till att lämna bilen 
hemma och det är ett steg som behöver tas av många för att kunna möta upp de klimatmål 
som vi behöver nå. 
 
Att planera för fler bostäder ger också området en chans för ny näringsverksamhet och 
service, detta är bra givet att vi gärna ser att fler företag etablerar sig i kommunen så att även 
fler arbetsplatser kan skapas.  
 
Med detta stora tillskott av bostäder anser vi också att vårt förslag om en ny mötesplats för 
ungdomar i Masmo är ännu mer angeläget och bör påbörjas skyndsamt. När vi investerar i en 
meningsfull fritid för våra barn och unga investerar vi också i vår gemensamma framtid. 

 
 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-31-05 

 

FÖRSLAG 

 
Ärende 10: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 
2021/2022 (T22) – svar på remiss 
 

Förslag 

Yttrandet ändras s. 3, stycke 4 
Gällande förslag på enskilda linjer som handlar om indragning av kortturer och 
förstärkningsturer, har Huddinge kommun förståelse för att turtätheten behöver anpassas i 
förhållande till antalet resenärer. Kommunen förutsätter kommunen dock att utbudet justeras 
upp vid behov. 
(…) 
De förstärkningsturer som föreslås dras in för linje 742 används idag i hög utsträckning av 
gymnasieelever och är därmed extra viktiga. och kommunen anser att de inte bör dras in. 
 
Bakgrund 
 
Socialdemokraterna har länge drivit frågan om utbyggd kollektivtrafik i vår region och i vår 

kommun. Det ska vara enkelt att välja kollektivtrafiken och då behöver busslinjer, hållplatser 

och stationer vara tillgängliga och på plats när nya bostadsområden byggs och befintliga linjer 

måste ha en god trafikering. Många Huddingebor är beroende av kollektivtrafiken för att ta sig 

till arbete och studier, det visar inte minst den pågående Covid-19-krisen. Målet måste vara att 

efter krisen ska fler bilägare lämna bilen hemma. Restiden måste kortas och passningen mellan 

buss och spårtrafik förbättras. Vi anser därför att kommunen ska bevaka att viktiga busslinjer 

inte dras in med hänvisning till minskat resandeunderlag under pandemiåret. Vi föreslår därför 

att yttrandet skärps i enlighet med ovanstående när det gäller skrivningarna om indragning av 

kortturer och förstärkningsturer. Vi anser att det är extra viktigt att det finns en väl 

dimensionerad busstrafik som knyter samman kommunens olika delar och där är busslinje 742 

extra viktig. 

 

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 

 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-05-31

Förslag

Ärende 10: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 (T22)-

svar på remiss från Trafikförvaltningen

Miljöpartiets förslag till beslut

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss
inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande
daterat den 22 april 2021, med strykning av tredje stycket från slutet “I och med att
Tvärförbindelse…”.

2. Kommunstyrelsen avstyrker Huddinge Kommuns deltagande i det
Södertörnskommunernas gemensamma yttrandet gällande Remiss inför
trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 enligt bilaga 2 till tjänsteutlåtande daterat
den 22 april 2021.

Bakgrund
Det Södertörnsgemensamma yttrandet innehåller främst en långsiktig vision om resande på
Södertörn och inga faktiska synpunkter på den föreslagna tidtabellen. Framtidens struktur är
viktig, men frågan är om remissen på tidtabell för 2022 är rätt plats att lyfta fram det?
I framåtblicken står dessutom dessvärre Tvärförbindelse Södertörn på första plats, medan
Spårväg Syd som är den primära kollektivtrafiken på större delen av sträckan inte ens
nämns.

I Huddinge Kommuns yttrande finns bra konkreta synpunkter på tidtabell 2022. Men
hänvisningen till Tvärförbindelse Södertörn är felformulerad då samtliga nödvändiga beslut
och godkännanden för den inte finns. Planerna kommer om de godkänns i Sverige
dessutom med stor sannolikhet att överklagas till EU-nivå och där finns en rättspraxis de
senaste åren som är progressiv i klimatfrågor. Det är högst osannolikt att Tvärförbindelse
Södertörn med föreslagen utformning blir godkänd i en sådan rättsprocess.
Om planerna blir godkända ligger ett färdigställande och öppning alltså långt fram i tiden. Vi
föreslår därför att stycket i sin helhet stryks, men att idéerna om stombusslinjer behålls om
de skulle vara aktuella inför remiss-svar för tidtabell 2032.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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Förslag 

 

Ärende 10: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 

(T22) – svar på remiss från Trafikförvaltningen  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen lägger till ett förslag i remissvaret där linje 704 fortsätter trafikera 
sträckan Fruängen – Björnkulla.  
2. Kommunstyrelsen lägger till ett förslag i remissvaret om att utreda möjligheten till en 
direktbusslinje mellan Flemingsberg och Gullmarsplan.  
3. Kommunstyrelsen styrker alla skrivningar om Tvärförbindelse Södertörn i 
remissvaret.  
4. Kommunstyrelsen ställer sig inte bakom det Södertörnsgemensamma yttrandet om 
inte skrivningarna om Tvärförbindelse Södertörn stryks.  
 

Bakgrund 

Huddinge är en växande kommun. Därför är behovet av förändringar i dragning av 
exempelvis busslinjer viktigt. Framkomligheten med kollektivtrafik ökar attraktiviteten för 
kollektivt resande, vilket på sikt minskar privatbilismen.  
 
För oss i Vänsterpartiet är det viktigt att främja såväl spontan- som organiserad idrott. 
Idrott främjar folkhälsan. Därför oroas vi över att busslinje 704 föreslås förkortas och 
bara gå mellan Fruängen och Huddinge station istället för mellan Fruängen och 
Björnkulla. Detta gör att en effektiv förbindelse till Källbrinks idrottsplats försvinner för 
dem som bor i Visättra och Flemingsberg. Dessa kommer i sådana fall att behöva byta 
från buss till pendeltåg i Huddinge centrum, alternativt byta buss 742. 
 
Vänsterpartiet har också länge efterfrågat en direktbusslinje mellan Flemingsberg och 
Gullmarsplan för att avlasta pendeltågstrafiken. Med tanke på planerna på att göra 
Flemingsberg till en central bytespunkt i regionen vore det naturligt att införa en sådan 
busslinje i det här läget.  
 
Gällande Tvärförbindelse Södertörn finns i dagsläget skrivningar i såväl Huddinge 
kommuns eget remissvar som i det Södertörnsgemensamma förslaget som 
argumenterar för Tvärförbindelse Södertörn ur ett kollektivtrafikperspektiv. Vi menar att 
detta är att slå blå dunster i ögonen på Huddingeborna. Den nya motorvägen kommer i 
första hand att vara till för personbilstrafik och tunga transporter. Det finns inget sådant 
som en miljövänlig motorväg. Vänsterpartiet är även fortsatt emot byggandet av 
Tväförbindelse Södertörn och vill därför inte att den, framförallt inte innan den ens är 



2 (2) 

påbörjad, ska räknas in som en resurs att utnyttja i kollektivtrafikhänseende.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 10: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 
2021/2022 (T22) – svar på remiss 
 
 
Socialdemokraterna har länge drivit frågan om utbyggd kollektivtrafik i vår region och i vår 
kommun. Det ska vara enkelt att välja kollektivtrafiken och då behöver busslinjer, hållplatser 
och stationer vara tillgängliga och på plats när nya bostadsområden byggs och befintliga linjer 
måste ha en god trafikering. Många Huddingebor är beroende av kollektivtrafiken för att ta sig 
till arbete och studier, det visar inte minst den pågående Covid-19-krisen. Målet måste vara att 
efter krisen ska fler bilägare lämna bilen hemma. Restiden måste kortas och passningen mellan 
buss och spårtrafik förbättras. Vi anser därför att kommunen ska bevaka att viktiga busslinjer 
inte dras in med hänvisning till minskat resandeunderlag under pandemiåret. Vi är glada att 
kommunstyrelsen ställde sig bakom vårt förslag att skärpa yttrandet när det gäller skrivningarna 
om indragning av kortturer och förstärkningsturer. Vi anser att det är extra viktigt att det finns 
en väl dimensionerad busstrafik som knyter samman kommunens olika delar och där är 
busslinje 742 extra viktig. 

 

Socialdemokraterna vill utöver detta se snabbussar på den nya tvärförbindelsen som knyter 
ihop de regionala kärnorna Haninge, Flemingsberg och Kungens Kurva/Skärholmen och 
möjliggör en bättre koppling till Kista och Arlanda. Då kommer vi i högre utsträckning att nå 
våra klimatmål.  
 
Socialdemokraterna vill alltid bidra konstruktivt till arbetet med Huddinge kommuns 
remissyttrande och vi är glada över att flera av våra tidigare förslag nu är inarbetade. Det 
gäller inte minst frågan om skip stop i Skogås och Trångsund där vi har drivit på för tydligare 
skrivningar. Det är glädjande att förvaltningen i yttrandet pekar på att kommunen vill se en 
ökad trafikering på Nynäsbanan med förbättrad turtähet i Skogås och Trångsund. Vi delar 
uppfattningen att snabbtågen ska stanna vid både Skogås och Trångsunds stationer som båda 
har många påstigande.  
 
En annan fråga som vi drivit är att de busslinjer som passerar pendeltåg och tunnelbana och 
som många reser med ska anlända på lämpliga tider till pendeltågs- och 
tunnelbanestationerna. Flera busslinjer som trafikerar Huddinge idag har dålig passning till 
pendeltåg och tunnelbana, vilket hämmar pendlingen. Vi välkomnar de förändringar som 
innebär bättre passning till våra spårstationer. Kommunen måste noggrant följa 



förändringarna så att inte konsekvenserna slår mot barn och ungas möjlighet att ta med buss 
sig till och från fritidsaktiviteter vid Källbrinks IP och Visättra IP. 
 
Tidigare S-förslag som också återfinns i remissen handlar om att många Huddingebor som 
reser med barnvagn eller rullator vittnar om att man ofta får vänta flera avgångar för att 
komma på bussen. Detta på grund av att bussarna som trafikerar Huddinge ofta bara har ett 
fåtal platser för barnvagnar och rullatorer. Det är därför bra att Huddinge kommun nu 
understryker att det är viktigt att behovet av bussar med plats för barnvagnar och rullatorer 
kartläggs och att åtgärder vidtag för att tillgodose behoven bättre. 
 

 

 
För Socialdemokraterna 
Sara Heelge Vikmång 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 11: Genomförandebeslut för nybyggnation av lekplats 
i Glömsta   
 

Socialdemokraterna har länge förespråkat en lekplats i Glömsta. Idéen om att det bör byggas 

en lekplats i området har tidigare kommit till kommunstyrelsen genom både Huddingeförslag 

och det antagna lekplatsprogrammet.  

 

Det ska vara attraktivt för barnfamiljer att bo i Huddinge. Lekplatser som är till för alla barn och 

som uppmuntrar till lek och rörelse utomhus, bidrar både till gemenskap, barns kreativa 

utveckling och bättre folkhälsa. Lekplatser är också en mötesplats för såväl barn som föräldrar 

och de bör vara tillgängliga även i områden där radhus och villor dominerar. Att ha möjlighet 

till lek och rörelse nära sitt hem tillför ofta mervärden för de boende, inte minst i de områden 

som i dag nästan helt saknar platser som vi gemensamt ansvarar för. 

 

I ett rikt samhälle finns det många mötesplatser där vi kan träffas och knyta nya kontakter. När 

Huddinge växer behöver också utbudet av lekplatser öka, därför anser vi att en ny lekplats i 

Glömsta är befogad då närmsta lekplats för barnen boende i området ligger en bra bit bort. Vi 

tycker även att det är positivt att kommunen har tagit hänsyn till naturmarken och att man har 

sökt inspel från kommuninvånare.  

 

Vi ser nu fram emot att det kan uppföras en ny lekplats i Glömsta och hoppas att den kan 

bidra till liv och rörelse i bostadsområdet.  

 

För Socialdemokraterna 

 

Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 16: Redovisning av väckta och obesvarade motioner 

och medborgarförslag i kommunfullmäktige per den 31 mars 

2021 

 

Vänsterpartiet menar att det är viktigt att motioner och medborgarförslag 
handläggs i rimlig tid. Vi anser att ärendehanteringen under de senaste 
åren blivit bättre men att det fortfarande finns en hel del att önska. Även 
om motioner nu inte kan ligga obesvarade i 5 år, som tidigare, är takten för 
låg. Vi menar att motioner bör hanteras inom rimlig tid för att kunna hållas 
någorlunda aktuella från att de läggs fram till att de behandlas. Detta 
eftersom motionerna är det viktigaste instrumentet för oppositionspartierna 
att föra fram sin politik.   
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 21: Konsekvenser av justerade åldersgränser i 

pensionssystemet och i andra trygghetssystem  

 

Vänsterpartiet tillhör de partier som inte ingår i den så kallade pensionsgruppen. Vi är 
kritiska till hur pensionssystemet idag är utformat och att det till viss del utgår från en 
spekulationsekonomi som gör pensionerna och därmed pensionärers ekonomi mer 
osäker.  
 
I förslaget ingår såväl höjd pensionsålder som justeringar av pensionsnivåerna. Vi är 
positiva till att man i förslaget vill höja pensionerna. Samtidigt menar vi att en höjd 
pensionsålder skulle riskera att slå hårt mot speciellt kroppsarbetare i kvinnodominerade 
yrken så som sjudsvksköterskor, vårdbiträden och förskollärare. Det stämmer förvisso 
att människor blir allt äldre och håller sig friska högre upp i åldrarna, samtidigt är det 
viktigt att poängtera att detta särskilt gäller personer som har akademisk examen och 
arbeten som inte sliter på kroppen. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 25: Meddelanden till kommunstyrelsen 31 maj 2021 
 

Patientsäkerhetsberättelse 
 

Coronapandemin har inneburit stora påfrestningar för vårt samhälle och inte minst för vården 
och äldreomsorgen. Den har blottlagt brister som redan fanns innan pandemin och gjort det 
tydligare än någonsin att vi nu måste rusta upp vår välfärd.   

 
Socialdemokraterna har under hela året påpekat bristerna inom äldreomsorgen och blir nu 
ännu mer oroliga när vi läser årets patientberättelse och det palliativa registret. Dels på grund 
av de låga resultaten men också på grund av att man i rapporteringen inte har några 
jämförelsesiffror.  
 

Enligt rapporten så är det enbart 55,3% av de vårdbehövande som vid sitt dödsögonblick haft 
mänsklig närvaro runt sig, hälften har alltså spenderat sina sista ögonblick i ensamhet. 
Dessutom ligger den dokumenterade munhälsobedömningen på så lite som 41,6%.  

 
Det här är inte ett värdigt sätt att bedriva vård på och vi socialdemokrater anser att detta är 
tydliga indikationer på att personalen får för lite tid hos kommunens brukare.  
 
Här behövs det konkreta insatser, vi socialdemokrater tror på att våra medarbetare i 
kommunen behöver fler kollegor och att Huddinge kommun slopar minutjakten för 
vårdpersonalen.   
 
De som byggt upp vårt samhälle förtjänar också en värdig ålderdom och tillhörande god vård. 
 
För Socialdemokraterna 
Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 29: Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för 
preventionsarbete, fastställande av reglemente (HKF9300) och 
upphävande av instruktioner för referensgrupp  
 

Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och verka i. Flera bra rutiner 
och strukturer finns också på plats för att öka tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan 
med lokalpolisen, medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. 

 
Samtidigt finns det flera anledningar till varför det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet 
i Huddinge behöver intensifieras. Det handlar inte minst om tre tungt kriminella nätverk som är 
etablerade i Huddinge och som i flera fall rekryterar unga till sin verksamhet, våld mot kvinnor och i 
nära relationer, hedersrelaterat våld och om skolinbrott, skadegörelse och stölder.  

 

Kommunens främsta uppgift och ansvar ligger på den preventiva sidan. Vi menar att det i arbetet för 
ökad trygghet är grundläggande med fler lärare per barn i skolan, en socialtjänst med tillräckliga 
resurser för ett proaktivt arbete, och fler möjligheter till en aktiv och meningsfull fritid.  

 

För att öka tryggheten krävs utöver samverkan mellan kommunens olika förvaltningar och 
verksamheter också att kommunen samverkar med andra aktörer så som polisen, fastighetsägare, 
brandförsvaret, regionen och civilsamhället. 

 
Vi vet nämligen hur många unga har det i de områden där det sociala skyddsnätet och givande 
aktiviteter saknas. De får då istället hänga i centrum eller i trappuppgångar. I delar av kommunen ser 
vi även att bristen på en meningsfull fritid kan leda till att unga människor hamnar på glid och i värsta 
fall rekryteras till kriminella gäng. Det är inte bara en förlust för den enskilde utan för hela samhället. 
Det förebyggande arbetet för att motverka att unga hamnar snett är alltid och på alla sätt mer 
lönsamt än repressiva åtgärder i efterhand.  
 
Socialdemokraterna vill se ett större politiskt ansvarstagande för dessa frågor. Därför förespråkade vi 
fler ledamöter i den politiska referensgruppen för det preventiva arbetet såväl som en mer aktiv roll 
för de förtroendevalda. Vi beklagar att vi inte fick gehör för detta samt att det här är ytterligare ett 
arbete för ökad trygghet i kommunen som har blivit försenat, men vi kommer att vara en aktiv och 
konstruktiv part i den grupp som nu tillsätts.  
 
 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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